

လိက်လလောင်တရားပင်ကောံတွဲညးဗြဲမန်
ဂကောံညးဗြဲမန်ကိုန်ချင်အမေရိကန်ကောံဂကောံညးဗြဲမန်ခါနေတာ
မာတ်ချီ ၂၃၊ ၂၀၀၈

သွစုတ်သတ္တိတဲဉ်ကရာဇ်ဗြဲမန်ဗညာထော(မိစု)တ္တိဒ်မိုဟ် ပဲသက္ကရာဇ်ချင် ၇၅၅သွာံ၊ ဂိတုဖ်
ရဂိုန်(၁၂)မံက် (March 23, 1394)တဲ ဇာပ်မစိုပ်ဂိတုဖ်ရဂိုန်(၁၂)မံက်ဟေင် ပိုယ်သွ
သဘင်တဲညးဗြဲမန်ရ။ ပဲရာဇဝင်ချင်မန်ဗွာံဂ် ဇကရာဇ်ဗြဲမန်မိစု မဒုင်ယျာတုညး
ဗညာထောဝံ သိုင်ဗြဲမူး နွံဆညးမ္မဲဟေင်တဲ ဇာနုပိုင်ဗြဲချင်ဒ်လျှင်မှာဇန်တံဂ်ရ နာမတဆိပ်
ကြာ ပြာထာတမ်ညပ်တဲဗွဲမလောန်ရ။ ``ဒ်လေဝ်ဒ် ဒယုလေဝ်ဒယု ဗညာထောဗြဲမန်ဗျာံဂ်
နွံဓါသ်ရ။ မွဲ... ညးအုပ်ဓုပ်ချင်ခိုဟ်၊ စိုတ်လိုခိုဟ်ဟိုတဲ ဇကရာဇ်ဗြဲမန်အိက်လိက်ဝိတပ်ရိယုဂ်
မိစုကလေင် လုပ်လပ်ဗုင်တိုရောင် ပိုယ်ဟိုမံင်ဂ် မိစုဒ်ဒ်ဂိမံင်ကီ။ ဓါ... ညးဖျေလပ်
ထပ်ကျာ်ဒ်။ `` သာံဝံ အ္ဗာဝင်ဗိအာရိပိုန် ချါမေက်လပ်ပဲလိက်ညးမ္မဲယျာ `ဝင်ချင်ဒ် `ရ။
ညးဗြဲမန်ဂမ္တိုင် ဝိဗညာ ထောကို ကိုသဝံလုပ်ကျောန်ကမ္မောန်ကောံချီပ်ကျီပ်
ပဲကောင်ကာမိုဟ်၊ ကောင်ကာပိုန်ဗြဲ ကောံကောင်ကာချင်ကွာန်ဂမ္တိုင်ဗြဲမန်ဗြဲမန်ညီ
သာံဝံ ရန်တဲမိက်သဝံပတိုန်ဗြဲဟတ် ညးဗြဲမန်တံတဲ ပိုယ်ကျောန်ဗဒ်တဲညးဗြဲမန်
ပဲတဲဉ်ကရာဇ်ဗြဲပိုယ်တ္တိဒ်မိုဟ်ရ။

တံမံင်ပဲသွပ်တဲအုပ်ဓုပ်တုအစိုဗျာံတံဂ် သွက်ညးဗြဲမန်တံ ဆစိုတ်အခေါင်သ္တိုင်ညးဗြဲညီနာင်
လေဝ် ဟံ့ဆီရ။ ပဲဒေသခန်လွာကောန်ချင်အရင်ဂမ္တိုင်ဟံ့သေင်ကိုဗျာံတံဂ်လေဝ် ဒ်ဒ်ဒ်ပံဗွာန်
ဗျာံတံ လုတ်လန်လပ်ပုဒုစရိတ်လ္လံညးဗြဲမန်ဂမ္တိုင် ဂကောံအခေါင်အရာမိုဟ်ဌာန်ကြပ်ဌာန်
သေ့တံ ပတိုန်လပ်စုတ်သတ္တိနွံတဲဗွဲမဂ္တိုင်ရ။ ညးဗြဲကောန်ချင်အရင်ဂမ္တိုင် မတန်တံမံင်
ပဲခအံင်ရသံင်တံဂ် ညးမထံက်ဂလာန်ကိုသပုန်တံရောင် သာံဝံ ဒ်ဒ်ဒ်စေံဂပုတ်စုတ်ဂလာန်
တဲ မွဲခဏမွဲခဏ ဒ်ဒ်ဒ်ဖျေထောံနကွာန်၊ ဒ်ဒ်ဒ်စကာကိုကျောန်ကမ္မောန်အတောင်၊
ဒ်ဒ်ဒ်သွထောံကောန်သ္မာ၊ ဒ်ဒ်ဒ်ဂစိုတ်ထောံကိုကျောန်ဗျာံတံဟံ့သာရ။ အယောချင်
လိုက်မယေန်သွာင်တံ မစိုအာမံင်ပွမလုတ်လန်လ္လံညးဗြဲမန် အလိုသီဗျာံတံ စကာမံင်နဲကဲ
လုတ်လန်လ္လံညးဗြဲမန် နဒ်ဒ်လွဟ်ခိုဟ် သွက်သဝံပတိုက်သရိဟ်ကျောန်ချင်အရင်
ကိုန်ချင်ဗျာံဂမ္တိုင်ရ။

စေံစးကိုအသိုင်အလိုန်ဗြဲဟတ်ဒ်ဗြဲဟ်နူကိုချင်လိုက်ဂမ္တိုင်တဲ အလိုသီဗျာံတံ ထွးမံင်
အဇေလေဟ်ဒ်ဒ်ဒ်ညီညလေဝ် စိုတ်ဟံ့လုပ်စ ပဲကိုစုဗြဲလှဲချင်သဝံဒီမံင်ကရေသီရ။ ညံင်အ
ဝိသဝံခိုင်ပိုန်ဂ်လေဝ် နဲစိုတ်နွံ ရပ်စပ်စကာမံင်ရ။ သွက်သဝံတက်ကျာကောံအမာတ်
ညးစူးညးချင်ကွာန်တံမရဲဂ်လပ်အတိုင်သ္မာတ်သ္မာတ်ဒီမံင်ကရေသီဂမ္တိုင်ဂ်လေဝ် အလိုသီ
ဗျာံတံ တးပါလပ်ရ။ သအာင်အာနုဂ်ပုန် အလိုသီဗျာံတံ ဆက်တဲ ရန်မိုသအိုသအာ်
ပလိုပလာ်မံင်ဗြဲဟတ်ဒီမံင်ကရေသီဂမ္တိုင်တဲ သွာချီဒ်ရောင်ပရေင်ချင်ကွာန်တံဂ်လေဝ် သေ့တံ
ရပ်တဲရပ်၊ ဂစိုတ်တဲဂစိုတ်၊ ဖျေထံင်တဲဖျေထံင် ဝိဒ်ဒ်စိုတ် သွမံင်ရ။ မွဲဟူဝံ အလိုသီ

ပွားတံ လလောင်တိုန် သွက်သဝံဆက်တရ်ကိုပေါဆန္ဒမာဲညးချင်ကွာန် သွက်သဝံသွသ္မိ
သွာပ်ပတန်ချင် မိုဟ်လေံဒုက်ခေံတံမကွတ်တြင်ချူဇကော်လပ်ခြာဟံလံတေံရ။ အလိုသီ
ပွားတံ သဝံမာန်မာဲညးတဲ ဘပဠမံင်ညးချင်ကွာန်တံ နနဲဗဟောက်ရ။ တဲ... ညးစူးကုလ
သမဂ္ဂတံလေဝ် ဟံကလိဝံအခေါင်လုတ်ပေါဆန္ဒမာဲခေံတံရ။ သ္မိုင်သွာပ်မဖျေလပ်နူသဘင်
သီကီမလျုသူးမစေံစးမံင်ကိုပြဝဒီမင်ကရေသီကောံခေံညီသာဂကူဂမ္တိုင် ပိုယ်မဒးစေံစး
ဗွဲမညွာတ်မြဟ်ရ။ ဒမ္မုလပ်မတ်တဲ သွာတ်ဒီမင်ကရေသီလေဝ်ဟံသေင် ပြင်ပတိုန်
ပေါဆန္ဒမာဲပွန်ဂ်လေဝ် ပိုယ်စေံစးတ်ဟေင်ရ။

ပွဲတဲဝိသေသဝံ အလုံဂကူမန်မဲ ကိုသဝံညီသာသွတ်သွန်အိုတ်ညီ၊ ပိုယ်ကိုပိုယ် ဗိုလ်ဒိုန်၊
ဒင်မံင်သ္မိုင်ကိုဂကောံလီဒိုန် လညာတ်ဟံတုပ်သွတ်အမ္ပိုယ်ကိုပိုယ်ဂ် လွသွမနသီကာရ
လွပျပ်စိုတ်တဲ ရန်တဲညးဂမ္တိုင်တုပ်စိုတ်မာန် မဒိုက်ဒုန်ခေံစိုတ်လလံဂကူ၊ ဗူးစးဂကူ၊
စရဲဂကူတံဂ် ဗန်ကံတံင်တဲ ချိုက်မ္ပဲဂံင် ဒယေံမ္ပဲဒွက် ဇက်တိုန်အာညီညီသာသာအိုတ်ညီဂ်
ပိုယ်ဖတိုက်ဖအေဝ်ကာ ဂကူမန်ပိုယ် မတန်တံင် ပွဲချင်မန်၊ ချင်သအာင် ကောံ တံတံဒွဲ
အလုံလိုက်မ္ပဲရ။

ဂဒိုအ်မီဒီယျာ

မိုဟ်ရတ်မန် (တပ်လဟီ ၂၆၀ ၄၈၆ ၀၁၆၄)
မိအံင်မန်ဆာန် (တပ်လဟီ ၄၀၃ ၄၇၅ ၁၂၈၁)